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P R O T O K Ó Ł Nr XXXV/2013 

z obrad XXXV, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 20 września 2013 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 10 
00

, zakończono o godz. 13 
00

. 

Przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Henryk Kania 

 

W obradach uczestniczyło 12 radnych, co stanowi 80 % ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Skarbnik Gminy, 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektora MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik ZMK, 

Kierownik MOPS, 

Sołtys, 

Mieszkańcy, 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Interpelacje Radnego Krzysztofa Imiołka. 

5. Interpelacje Radnej Bożeny Forma 

6. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa. 

7. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i 

Integracji Europejskiej. 

8. Opinie Komisji Rewizyjnej. 

9. Uchwała Nr 212/XXXV/2013 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

10. Uchwała Nr 213/XXXV/2013 w sprawie zmiany składzie osobowym Komisji Polityki 

Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej. 

11. Uchwała Nr 214/XXXV/2013 w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

12. Uchwała Nr 215/XXXV/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr 7/III/2010 z dnia 20 grudnia 

2010 roku dotyczącej wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Blachowni. 

13. Uchwała Nr 216/XXXV/2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 

15 położonego przy ul. Parkowej 1 „a” w Blachowni. 

14. Uchwała Nr 217/XXXV/2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 

23 położonego przy ul. Sportowej 6 w Blachowni. 

15. Uchwała Nr 218/XXXV/2013 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody, drzewa 

uznanego za pomnik przyrody. 
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16. Uchwała Nr 219/XXXV/2013 w sprawie: przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Blachownia na lata 2013 – 2020. 

17. Uchwała Nr 220/XXXV/2013 w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 

dla Gminy Blachownia na lata 2013 -2015. 

18. Uchwała Nr 221/XXXV/2013 w sprawie zmiany Uchwały nr 214/XLII/2009 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 28 października 2009 roku dotyczącej wyrażenia zgody na oddanie 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Sp. z.o.o. w Blachowni w nieodpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych w Blachowni. 

19. Uchwała Nr 222/XXXV/2013 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Zespół 

Obsługi Jednostek Oświatowych w Blachowni. 

20. Uchwała Nr 223/XXXV/2013 w sprawie zorganizowania przez Urząd Miejski 

w Blachowni wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół, 

przedszkoli, zespołów szkolno -przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Blachownia. 

21. Uchwała Nr 224/XXXV/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym 

na rok 2013. 

22. Uchwała Nr 225/XXXV/2013 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Blachownia. 

23. Uchwała Nr 226/XXXV/2013 w sprawie zmiany Uchwały nr 251/XLVIII/2010 Rady 

Miejskiej w Blachowni z dnia 17 marca 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę 

Blachownia. 

24. Stanowisko Nr 12/XXXV/2013. 

25. Stanowisko Nr 13/XXXV/2013. 

26. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXXIV. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składzie osobowym Komisji Polityki 

Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji 

Europejskiej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 7/III/2010 z dnia 20 grudnia 2010 

roku dotyczącej wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

nr 15 położonego przy ul. Parkowej 1 „a” w Blachowni. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

nr 23 położonego przy ul. Sportowej 6 w Blachowni. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody, drzewa 

uznanego za pomnik przyrody. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Blachownia na lata 2013 – 2020 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 

dla Gminy Blachownia na lata 2013 -2015 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 214/XLII/2009 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 28 października 2009 roku dotyczącej wyrażenia zgody 

na oddanie Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Sp. z.o.o. w Blachowni 

w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonych w Blachowni. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Zespół 

Obsługi Jednostek Oświatowych w Blachowni. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zorganizowania przez Urząd Miejski 

w Blachowni wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół, 

przedszkoli, zespołów szkolno -przedszkolnych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Blachownia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym 

na rok 2013. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Blachownia. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 251/XLVIII/2010 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 17 marca 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę 

Blachownia. 

23. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gmin za I półrocze 2012 roku.  

24. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

25. Wolne wnioski. 

26. Zamknięcie obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania otwierając obrady Sesji przywitał Radnych, 

P. Burmistrz, Kierowników Referatów, Dyrektorów, Sołtysów i wszystkich przybyłych gości.  

 

Ad pkt. 2. 

Porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania wnioskował o usprawiedliwienie 

na dzisiejszej sesji Radnego Marka Kułakowskiego i Radnego Macieja Ryś z powodu spraw 

zawodowych i Radnej Wiesławy Gmyrek z powodu spraw rodzinnych. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie. głosów „za”, było 12 radnych. 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania wnioskował o usprawiedliwienie 

nieobecności na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, 

Promocji Gminy i Integracji Europejskiej Radnego w 16 września 2013 r. Radnego Macieja Ryś. 

Na posiedzeniu Komisja Rewizyjnej w dniu 13 września 2013 r. Radnej Bożeny Forma, Radnego 

Andrzeja Cierpiał oraz Radnego Jerzego Zdunka. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie. głosów „za”, było 12 radnych. 

Na sali obecnych 12 radnych. 
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Ad pkt. 4. 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem z Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni: Nr XXXIV z dnia 26 czerwca 2013 roku i stwierdziła, że protokół 

rzetelnie odzwierciedla przebieg obrad prosiła o jego przyjęcie. 

Protokół z sesji Nr XXXV został przyjęty większością głosów w stosunku 10 głosów „za”, 

2 głosy „wstrzymuję się”, „przeciw” 0 głosów 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

 Radna Bożena Forma. 

 Radny Andrzej Cierpiał. 

 Radny Wacław Matuszewski. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”. 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 6: 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że w okresie międzysesyjnym  

od 27 czerwca 2013 roku do 20 września 2013 roku wykonano następujące zadania: 

1. Wydano cztery decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. 

2. W dniu 05 lipca br. przeprowadzono pierwszy przetarg na sprzedaż lokalu mieszkalnego  

przy ul. 16 Stycznia cena wywoławcza  60.290,00 zł., który zakończył się wynikiem 

negatywnym. 

3. W dniu 20 sierpnia br. przeprowadzono przetarg na sprzedaż: 

- lokalu mieszkalnego przy ul. Żeromskiego cena wywoławcza 90.390,00 zł.,  

- lokalu mieszkalnego przy ul. Bankowej cena wywoławcza 57.280,00 zł, sprzedano 

za cenę 58.135,47 zł ( zgłosił się jeden oferent). 

4. Przygotowano i ogłoszono na dzień 25 września 2013 roku przetargi na: 

- lokal mieszkalny przy ul. 16 Stycznia cena wywoławcza 60.290,00 zł (drugi przetarg), 

- lokal mieszkalny przy ul. Bankowej obniżono cenę wywoławcza o 10 %- 74.250,00 zł 

(czwarty przetarg), 

- lokal mieszkalny przy ul. Kubowicza obniżona cena wywoławcza o 10%- 72.365,00 

zł (czwarty przetarg), 

- cztery działki budowlane w Starej Gorzelni przy ul. Mostowej (czwarty przetarg), 

cena wywoławcza od 58.546,00 zł do 93.530,00 zł. 

5. W trybie bezprzetargowym na rzecz głównych najemców sprzedano aktami notarialnymi- 

trzy lokale mieszkalne. 

6. Przeprowadzono kontrolę w budynku mieszkalnym osób, które ubiegały się o przyznanie 

dofinansowanie do montażu kolektorów słonecznych.  

7. Wystąpiono do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Częstochowie z prośbą 

o podjęcie stosownych działań zmierzających do wyeliminowania niebezpieczeństwa, 

jakie stanowią budynki nadające się do rozbiórki. 

8. W związku ze zmianą rozporządzenia umorzono postępowania w sprawie wydanie 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla dwóch przedsięwzięć w Gorzelni 

polegających na budowie parterowych budynków pełniących funkcję warsztatu 

samochodowego. 
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9. Wydano 53 decyzje o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców lokali 

komunalnych, właścicieli mieszkań komunalnych, właścicieli mieszkań spółdzielczych. 

(42 decyzji dla ZMK i Wspólnot, 11 decyzji dla Spółdzielni). 

10. Wydano 31 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

11. Skompletowano 41 wniosków do przekazania urbaniście celem opracowania projektów 

decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

12. Wydano sześć opinii dotyczących budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

13. Wydano 6 decyzji na zjazd z posesji na gminne drogi publiczne. 

14. Wydano 15 decyzji na zajęcie pasu drogowego celem wykonania przyłączy 

wodociągowych, telekomunikacyjnych, energetycznych).  

15. Zakończone zostały prace przy zagospodarowaniu terenu wokół zbiornika wodnego w 

Blachowni. Wykonany został remont alejek, które utwardzono kostką bukową. 

Wymienione zostały latarnie parkowe, ustawiono nowe ławki i kosze na śmieci. 

Zamontowano nowy plac zabaw i wyremontowano brodzik dla dzieci. Cały teren został 

objęty monitoringiem. 

16. Zakończone zostało zadanie pn. „Modernizacja drogi ul. Kościuszki w Blachowni”. W 

ramach zadania wykonana została nowa nawierzchnia asfaltobetonowa i utwardzono 

pobocza. 

17. Ogłoszony został przetarg na bieżące utrzymanie dróg gminnych. Bieżące utrzymanie 

dróg zostało wykonane na ulicach” Bociania, Krucza, Tartakowa, Żurawia, Rolnicza, 

Polna Łojki, Kawowa, Mickiewicza, Pogodna Gwiezdna, Przechodnia, Sadowa, Swojska, 

Sosnowa odcinek gminny, Wojska Polskiego, Prusa, Chrobrego, Nowa w Wyrazowie, 1 

Maja /Partyzantów – wykonany został ciek uliczny.  

18. Zakończone zostały prace przy modernizacji chodników w pasach drogowych dróg 

gminnych ul. Żeromskiego, ul.16-go Stycznia, ul. Bankowej oraz chodników 

zlokalizowanych na nieruchomościach w obrębie Osiedla stanowiących własność Gminy 

Blachownia. W trakcie wykonywania robót brukarskich zostały przestawione latarnie 

poza chodnik przy Bibliotece oraz przy ul. Bankowej, koło Oddziału PKO. Obecnie 

trwają prace związane z modernizacją chodników na terenach stanowiących własność 

Wspólnot Mieszkaniowych. Termin zakończenia prac przewidziany jest na 30 

października br. 

19. Wykonany został monitoring budynku USC, budynku OSiR i budynku Urzędu 

Miejskiego.  

20. Uzyskano już cztery z pięciu pozwoleń na budowę dla wodociągu w Trzepizurach.  

Na tereny zamknięte trzy pozwolenia na budowę wydał Wojewoda Śląski, natomiast dwa 

pozostałe wydaje Starosta Częstochowski.  

21. Zamontowany został zegar na budynku Urzędu Miejskiego. 

22. Ogłoszony i rozstrzygnięty został remont ul. Wielkoborskiej w Starej Gorzelni. 

Wykonawcą robót jest Firma „LARIX”. Termin zakończenia prac 30 października 2013 r.  

23. Wykoszone zostały pobocza dróg gminnych przy ulicach: Podlaska, Zielona w Łojkach, 

Strażacka i Nowiny w Cisiu, Nadrzeczna, Wielkoborska, Kopalniana, Wrzosowa w 

Konradowie, Konopnicka, łącznik ul. Sienkiewicza z Częstochowską (Blamed) oraz 

tereny na osiedlu. 

24. Wykonany został remont cząstkowy typu „korek” ubytków nawierzchni asfaltowych ulic: 
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Strażackiej, Myśliwskiej, Nowiny w Cisiu, Bukowej, 16 Stycznia, Bankowej, Dworcowej 

w Blachowni.  

25. Wyremontowany został skatepark zlokalizowany przy ul. Strażackiej w Cisiu.  

26. Powstał „Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych” usytuowany przy ul. 

Starowiejskiej w Blachowni, w którym wykonano zagospodarowanie terenu, ogrodzenie 

i wjazdy. Do 30 września br. planowane jest wykonanie przyłącza energii elektrycznej 

i montaż oświetlenia terenu. 

27. W miesiącu lipcu została przeprowadzona kontrola placów zabaw i piaskownic. Remonty 

pokontrolne placów zostały wykonane. 

28. Dostarczono mieszkańcom książeczki opłat za odpady. 

29. Dokonano 29 wpisów do ewidencji działalności gospodarczej. 

30. Dokonano 55 wymeldowań z pobytu stałego i zameldowano na pobyt stały 64 osoby. 

31. Zarejestrowano 14 urodzeń. 

 

Ad pkt. 7 

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie: 

1. Zwiększenia kontroli nad prawidłowością odbioru segregowanych odpadów stałych 

przez Firmę „Strach” (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Podjęcia działań w celu poprawy, jakości wody pitnej na terenie Gminy Blachownia 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Rozwiązania problemu finansowania zajęć dodatkowych (rytmika, język angielski) ·|| 

w przedszkolach na terenie Gminy Blachownia (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

 

Radna Edyta Mandryk skierowała wniosek do Przewodniczącego Rady w sprawie zmian 

w statucie Gminy Blachownia i powołania komisji statutowej, która dokonałaby drobnych korekt 

w statucie, aby był zgodny z zapisami Konstytucji i ustawy o samorządzie gminnym.  

Radna Edyta Mandryk zapytała Pana Przewodniczącego Rady i Panią Burmistrza, jakie mają 

zdanie w sprawie udostępnienia lokalu przy ul. Kubowicza 7 Stowarzyszeniu Osób 

Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachowni. 

Radna Bożena Forma złożył interpelacje w sprawie: 

1. Kompleksowego remontu ulicy Marii Konopnickiej (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

2. Uzupełnienia podjazdów do posesji na ulicy Wiśniowej (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

3. Prosiła o usunięci w ramach gwarancji wklęśnięcia w jezdni ulicy Wiśniowej 

pomiędzy studzienkami. 

4. Usunięcia znaku (koniec ograniczenia prędkości do 30 km na godzinę) 

znajdującego się przy wyjeździe z łącznika drogi Wspólna 5 na ulicę Wiśniowa, 

ponieważ na ulicy Wiśniowej obowiązuje również ograniczenie prędkości do 30 

km. 

Radna Bożena Forma zwróciła się do Przewodniczącego Rady o uzgadnianie terminów sesji 

z radnymi, ponieważ większość radnych pracuje. Najbardziej dogodny jest termin sesji 
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w środę o godzinie 15
00

. Termin dzisiejszej sesji został wyznaczony na godzinę 10 
00

 i z tego 

powodu została zmuszona do wzięcia urlopu bezpłatnego w pracy. 

Ad pkt 8. 

W dyskusji nad podjęciem uchwały udział wzięli: 

Radna Bożena Forma chciała poznać przyczynę zrzeczenia się prze Radnego Jacka Chudego 

z mandatu radnego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania odpowiedział, że Radny Jacek Chudy zwrócił 

się na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskie o wygaszenie mandatu. W odpowiedzi została 

przygotowana uchwała.  

Radny ma prawo w każdej chwili zrzec się z mandatu i nie ma konieczności uzasadniania gdyż 

wola radnego jest jednoznaczna. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

Uchwała Nr 212/XXXV/2013 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego została 

podjęta większością głosów w stosunku: 11 głosów „za’, 0 głosów „wstrzymuję się”, 1 głos 

„przeciw”. 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Pan Jacek Chudy złożył podziękowanie Pani Burmistrz wszystkim Kierownikom Referatów, 

pracownikom , mieszkańcom, radnym za trzyletnią współpracę, która przebiegła bardzo 

pomyślnie z korzyścią dla mieszkańców Blachowni. Podziękował również za współpracę 

wszystkim Kolegom Radnym. 

 

 

Ad pkt 9. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie zmiany składzie o Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej. 

 

Uchwała Nr 213/XXXV/2013 w sprawie zmiany składzie o Komisji Polityki Społecznej, 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej została podjęta 

jednogłośnie – 11 głosów „za”  

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 10. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

 

Uchwała Nr 214/XXXV/2013 w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa została podjęta 

jednogłośnie – 11 głosów „za”  

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 11. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania prosił o zgłaszanie wniosków z propozycjami 

kandydatów na Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Lisek, członek Komisji Polityki Społecznej, 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej. 

Zaproponował na Przewodniczącego Komisji Radną Małgorzatę Sukiennik, która obecnie pełni 

funkcję Wiceprzewodniczącej Komisji.  

 

Radna Małgorzata Sukiennik wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania wobec braku innych wniosków prosił 

o odczytanie projektu uchwały z uwzględnieniem tej kandydatury. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr 7/III/2010 z dnia 20 grudnia 2010 roku dotyczącej wyboru 

Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni 

 

Uchwała Nr 215/XXXV/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr 7/III/2010 z dnia 20 grudnia 2010 

roku dotyczącej wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni podjęta 

większością głosów w stosunku: 9 głosów „za’, 1 głos „wstrzymuję się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 12. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 15 położonego przy ul. Parkowej 1 „a” 

w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Radna Edyta Mandryk złożyła wniosek o przekazanie mieszkania przy ul. Parkowej 1„a”/15 

rodzinie wielodzietnej (posiadającej, co najmniej trójkę dzieci lub więcej), która jest pierwsza 

na liście oczekujących na przydział mieszkania komunalnego. 

 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że Rada nie można podjąć stanowisk 

 o przekazaniu rodzinie wielodzietnej lokalu przeznaczonego do sprzedaży. Wnioski o najem 

lokali mieszkalnych rozpatruje się zgodnie z obowiązującą uchwałą Rady regulującą zasady 

najmu lokali mieszkalnych. Stanowisko podjęte niezgodnie z uchwałą nie ma mocy prawnej. 

 

Radna Edyta Mandryk prosiła o odłożenie glosowania nad projektem uchwał na następna sesję. 

W celu zapoznania Radnych z regulaminem przydziału mieszkań.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania zaproponował, skierować regulamin i listę oczekujących 

na mieszkania komunalne Komisji i ewentualnie pracować nad zmianą uchwały regulującą najem 

lokali mieszkalnych.  

 

Radny Krzysztof Imiołek uważa, że uchwała powinna zostać zmieniona tak, aby Pani Burmistrz 

miała możliwość przydziału większych mieszkań komunalnych rodzinom wielodzietnym. Projekt 

uchwały przygotowany na dzisiejszą sesję zaproponował odłożyć na następna.  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że dochody ze sprzedaż mieszkania są zapisane 

w budżecie Gminy, który został uchwalony i należy go realizować. 
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Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym Krzysztof Adryjański poinformował, że w 

mieszkaniu jest centralne ogrzewanie olejowe, zarządza nim Wspólnota Mieszkaniowa, czynsz 

jest drogi. Nie wiadomo czy rodzinę oczekującą na przydział lokalu komunalnego będzie stać na 

opłacenie czynszu. Ponadto lokale komunalne zgodnie z ustawą o ochronie praw lokatorów, 

przydziela się na jednego członka w rodzinie wielodzietnej 5 m 
2
.
 
 

 

Radna Edyta Mandryk poinformowała, że podtrzymuje wniosek: 

o przekazanie mieszkania przy ul. Parkowej 1„a”/15 rodzinie wielodzietnej (posiadającej, ·co 

najmniej trójkę dzieci lub więcej), która jest pierwsza na liście oczekujących na przydział 

mieszkania komunalnego 

 

Radny Krzysztof Imiołek uważa, że rada może zmienić uchwałę określającą ilość 

przydzielanych pokoi w mieszkaniu komunalnym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek stwierdził, że rada powinna pracować nad uchwałą, 

która zmieni zasady przydziału lokali. Zwrócił jednak uwagę na interes ekonomicznych Gminy.  

Budżet Gminy zakłada wydatki i przychody. Jednym z elementów przychodu jest zbywanie 

mienia komunalnego. Jest to plan do wykonania i na tym etapie nie można gozmieniać, ponieważ 

zaburzamy dyscyplinę budżetową.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poddał pod głosowanie wniosek radnej Edyty Mandryk 

o przekazanie mieszkania przy ul. Parkowej 1„a”/15 rodzinie wielodzietnej (posiadającej, co 

najmniej trójkę dzieci lub więcej), która jest pierwsza na liście oczekujących na przydział 

mieszkania komunalnego 

Wniosek nie został podjęty.  

Wynik głosowania – „za” przyjęciem wniosku – 2 głosy, 2 głosy „wstrzymujące się”, „przeciw” 

przyjęciu wniosku 7 głosów. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Uchwała Nr 216/XXXV/2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 15 

położonego przy ul. Parkowej 1 „a” w Blachowni została podjęta większością głosów w stosunku 

- 8 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 13. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 23 położonego 

przy ul. Sportowej 6 w Blachowni 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 23 położonego przy ul. Sportowej 6 

w Blachowni 

 

Uchwała Nr 217/XXXV/2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 23 

położonego przy ul. Sportowej 6 w Blachowni została podjęta większością głosów w stosunku 

- 9 głosów „za”, 1 głosy „wstrzymuję się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 
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Ad pkt 14. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody, drzewa uznanego za pomnik przyrody. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał, czy pozostałe dęby rosnące przy budynku Urzędu Stanu 

Cywilnego zagrażają fundamentom budynku? 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że jeżeli będzie niebezpieczeństwo uszkodzenia 

budynku będą podjęte działania zmierzające do wycięcia drzew. Obecnie zagrożenie stwarza 

drzewo uznane za pomnik przyrody i dlatego podejmowana jest uchwała.  

 

Uchwała Nr 218/XXXV/2013 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody, drzewa 

uznanego za pomnik przyrody została podjęta większością głosów w stosunku 

- 8 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuję się”, 0 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 15. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie: 

przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Blachownia na 

lata 2013 – 2020. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Blachownia na lata 2013 – 2020. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Blachownia na lata 2013 – 2020. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 219/XXXV/2013 w sprawie: przyjęcia „ Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Blachownia na lata 2013 – 2020 została podjęta większością 

głosów w stosunku: 10 głosów „za”, 1 głosy „wstrzymuję się”, 0 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 16. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Blachownia na lata 2013 -2015. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Blachownia na lata 2013 

-2015. 
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Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Blachownia na lata 2013 

-2015. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał, czy na bazie Programu Aktywności Lokalnej zostanie 

opracowany szczegółowy program dotyczący bezrobocia? 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Tekiela wyjaśniała, że strategia 

jest „dokumentem hasłowym”, ponieważ wszelkie działania, które będą podejmowane przez 

Radę, Władze Miasta, Ośrodek Pomocy Społecznej wpisują się w hasło aktywizowania osób 

bezrobotnych. Działania podejmowane w celu stworzenia system pomocy osobom bezrobotnym 

powinny odbywać się z udziałem osób bezrobotnych. 

 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał jak w przyszłości będzie rozliczany program? 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Tekiela odpowiedziała, że 

sprawozdania z wykonania programu będą rozliczane na podstawie wskaźników strategii. 

 

Uchwała Nr 220/XXXV/2013 w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 

dla Gminy Blachownia na lata 2013 -2015 uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów 

„za”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 17. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zmiany Uchwały nr 214/XLII/2009 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 28 października 2009 

roku dotyczącej wyrażenia zgody na oddanie Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Sp. z o. o. 

w Blachowni w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonych w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał jak przebiegają granice działek i co wchodzi w skład działek, 

które są przedmiotem uchwały? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformował, że granic działek można sprawdzić 

na podstawie mapy ewidencyjnej. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że uchwała wprowadza korektę do błędów 

pisarskich. Zaproponował, zapoznanie się ze szczegółowymi przebiegu granic działek 

na posiedzeniu Komisji.  

 

Radny Krzysztof Imiołek zapytał, czy korekty wprowadzone uchwała spowodują zmiany 

w Krajowym Rejestrze Sądowym? 
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Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że prawo użytkowania nie jest aportem, więc nie 

ma wpływu na kapitał zakładowy spółki. Dane nie będą ujawnione w KRS są niezbędne 

do zawarcia umowy pomiędzy Gminą a Spółką. 

 

Uchwała Nr 221/XXXV/2013 w sprawie zmiany Uchwały nr 214/XLII/2009 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 28 października 2009 roku dotyczącej wyrażenia zgody na oddanie 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Sp. z.o.o. w Blachowni w nieodpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych w Blachowni podjęta 

jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

Na sali obecnych 11 radnych 

 

Ad pkt 18. 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Bożena Forma zapytała czy Przewodniczący Rady spotkał się ze środowiskiem 

nauczycielskim w sprawie likwidacji Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych? 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania odpowiedział, że nie spotykał z Dyrektorami szkół. 

Przewodniczący został powołany do kierowania Radą nie są to jego kompetencje. Rada jest 

organem uchwałodawczym. 

 

Radna Bożena Forma apelowała do radnych o zastanowienie się przed podjęciem uchwały. 

Stwierdziła, że Zespól Obsługi Jednostek Oświatowych działa bardzo dobrze od 17 lat. 

Zastanawiała się, dlaczego jest likwidowany. Nie przedstawiono analizy finansowej. Pytała 

w jaki sposób likwidacja wpłynie na usprawnienie działania jednostek oświatowych? Jakie będą 

zyski w związku z likwidacją Zespołu?  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniał, że sytuację oświaty przedstawiła na posiedzeniu 

Komisji Budżetu. Subwencja oświatowa nie wiąże się z Zespołem Obsługi Jednostek 

Oświatowych. Nie ma zagrożenia dla subwencji oświatowej, ponieważ subwencja nie łączy się 

z ZOJO. Subwencja łączy się z oświatą, dziećmi, które uczęszczają do szkół. Podkreśliła, że 

w naszej gminie nie było żadnych zwolnień nauczycieli ze względu na dobro naszych dzieci 

i młodzieży.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania zakończył dyskusję i prosił o przedstawienie przez 

Komisje wypracowanych opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Zespół Obsługi Jednostek Oświatowych w Blachowni. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Zespół Obsługi Jednostek 

Oświatowych w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 222/XXXV/2013 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej o nazwie Zespół 

Obsługi Jednostek Oświatowych w Blachowni uchwała została podjęta większością głosów 

w stosunku 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 
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Ad pkt 19. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zorganizowania przez Urząd Miejski w Blachowni wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej 

i organizacyjnej szkół, przedszkoli, zespołów szkolno - przedszkolnych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Blachownia. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie zorganizowania przez Urząd Miejski w Blachowni wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół, przedszkoli, zespołów szkolno - 

przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 223/XXXV/2013 w sprawie zorganizowania przez Urząd Miejski w Blachowni 

wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół, przedszkoli, zespołów 

szkolno - przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia została 

podjęta większością głosów w stosunku 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 20. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zmian w budżecie gminy i planie finansowym na rok 2013 została podjęta większością głosów 

w stosunku 9 głosów „za’, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuje się”. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 224/XXXV/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym 

na rok 2013. została podjęta większością głosów w stosunku 9 głosów „za’, 0 głosów „przeciw”, 2 

głosy „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 21. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Blachownia.  

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 225/XXXV/2013 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Blachownia została podjęta większością głosów w stosunku 9 głosów „za’, 0 głosów „przeciw”, 2 

głosy „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 22. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 
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zmiany Uchwały nr 251/XLVIII/2010 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 17 marca 2010 r. 

w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 226/XXXV/2013 w sprawie zmiany Uchwały nr 251/XLVIII/2010 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 17 marca 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia 

została podjęta większością głosów w stosunku 9 głosów „za’, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 23. 

 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska przedstawiła informację z wykonania budżetu Gminy 

za I półrocze 2013 roku. 

Budżet na dzień 30 czerwca 2013 roku został wykonany po stronie dochodów na kwotę 

15 498 022,44 zł, co daje 48,02 % planu. Jest to bardzo dobry wskaźnik wykonania budżetu. 

Dochody bieżące zostały wykonane jeszcze lepiej na kwotę 15 324 033,97 zł, co stanowi 

51,30 % planu. 

Dochody majątkowe zostały wykonane na kwotę 173 988,94 zł, co doje 7,24 zł planu. 

W budżecie założone zostało wykonanie dochodów ze sprzedaży mieszkań na kwotę około 

1milon 400 tyś. zł. Składają się na to dochody ze sprzedaży mieszkań głównym najemcom (bez 

przetargowo) oraz sprzedaż przetargowa. 

Nawiązała do dyskusji w sprawie odstąpienia od podjęcia uchwały w sprawie sprzedaży 

mieszkania i stwierdziła, że nie jest dobre w trakcie roku budżetowego wprowadzanie zmian 

w sprzedaży mieszkań, które były ujęte w budżecie. Ma to wpływ na nie wykonanie dochodów 

majątkowych, w ślad, za którymi są zaplanowane wydatki.  

Wydatki zostały zrealizowane na kwotą 14 046 324,68 zł, co stanowi 42,69% planu. 

W tym wydatki bieżące na kwotę na kwotę 13 672 816,94 zł tj. 48,97 % planu, jest to również 

bardzo dobry wynik biorąc pod uwagę, że w I półroczu rok jest bardzo dużo wydatków bieżących. 

Wydatki majątkowe wykonane zostały, w 7,5 %, ponieważ w I półroczu rozpoczynają się 

zadania inwestycyjne, jest to faza przygotowań. Rozliczenie finansowe następuje w II półroczu 

na podstawie złożonych faktur po wykonaniu zadani. 

Zaplanowany kredyt wraz z pożyczkami w kwocie 3,5 mln. zł na koniec czerwca nie został 

zrealizowany był wykonany w kwocie 3 876,44 zł - kredyt w rachunkach bieżących.  

Umowy kredytowe będą zrealizowane w II półroczu roku. Zaplanowane spłaty rat kredytów 

3 628 307 zł na koniec czerwca zostały spłacone w kwocie1 100 800 zł, ponieważ przekładają się 

na zaciągnięcie pożyczek. Z zaciągniętych pożyczek zostało do spłaty 1 mln. 400 tyś. zł 

poprzednich pożyczek, w celu osiągnięcia właściwych wskaźników do budżetu na rok 2014 i lata 

następne. 

Skutki udzielonych zmniejszeń wymiaru podatków za I półrocze wynosiły 545 805, 37 zł. 

W całym roku kwota się podwoi. Skutki udzielonych umorzeń za I półrocze wniosły 15 563,44 zł. 

Rozłożenie na raty stanowi kwotę 1 403 zł. 

Przedstawione dane są ogólne. Sprawozdanie szczegółowo zostało omówione na posiedzeniach 

Komisji Branżowych.   

 

W dyskusji nad sprawozdaniem udział wzięli: 

 

Radny Jerzy Zdunek zapytał czy kwota 203 tyś zł, o którą wzrosło zadłużenie z tytułu mieszkań 

komunalnych jest kwota prawdziwą? 
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Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska odpowiedziała, że jest to kwota rzeczywista. 

Rada przyjęła informację o wykonaniu budżetu do wiadomości. 

 

Ad pkt 24. 
Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski: 

 

Radnemu Krzysztofowi Imiołkowi w sprawie: 

1. Gospodarki odpadami wyjaśniła, że śmieci są segregowane selektywnie. Firma 

odbiera posegregowane odpady (oznaczone różnymi kolorami worków) 

na jeden samochód, ale nie oznacza to, że nie są segregowane. Gmina 

otrzymuje informacje z wysypiska śmieci o ilości selektywnie oddanych 

odpadów. Informacja będzie wykorzystywana przy kontrolach.  

Zarząd Mieniem Komunalnym monitoruje odbiór segregowanych odpadów 

stałych przez Firmę „Strach”, Nadzór będzie cały czas prowadzony. 

Informacja, którą przedstawił Radny w interpelacji będzie sprawdzona. 

 

2. Poprawy, jakości wody pitnej odpowiedziała, że mieszkańcy nie zgłaszali uwag 

do Gminy o pogorszeniu się jakości wody pitnej, ale w związku 

z interpelacją wystąpi do Wodociągów o przedstawienie informacji na ten 

temat.  

 

3. Inwestycji, jakie będą prowadzone na naszym terenie przez Wodociągi 

odpowiedziała, że będzie remontowana oczyszczalnia ścieków za kwotę 8 mln. 

zł. 

 

4. Finansowania zajęć dodatkowych w przedszkolach odpowiedziała, że zajęcia 

będą prowadzone w przedszkolach. Obecnie w tej sprawie trwają rozmowy 

z Dyrektorami Przedszkoli. Gmina będzie partycypować w kosztach 

finansowania zajęć, o szczegółach poinformuje po ich dopracowaniu. 

 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie udostępnienia lokalu przy ul. Kubowicza 7 Stowarzyszeniu 

Osób Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachownia (dawniej „Braterska dłoń”) 

odpowiedziała, że w tej sprawie wpłynęło pismo do Urzędu o przekazanie lokalu dla 

Stowarzyszenia. 

Organ wykonawczy nie ma obowiązku zapewniania lokali organizacją pozarządowych. 

Jednak w celu udzielenia pomocy Stowarzyszeniu, które zajmowało lokal w „ZEM –Blachownia” 

wystąpiła z prośbą o obniżenie czynszu do Sędziego Komisarza. Czynsz został znacznie 

obniżony. Stowarzyszenie jedna wyprowadziło się z tych pomieszczeń.  

Następnie Prezes Stowarzyszenia zwrócił się do Gminy o udostepnienie lokalu. Wskazany został 

lokal dla Stowarzyszenia (po uprzednich konsultacjach z Prezesem) w Zarządzie Mieniem 

Komunalnym w Blachowni. Ze środków Gminy pomieszczenia zostały wyremontowane. Była to 

dla Stowarzyszenia ze strony Urzędu daleko idąca pomoc. Jednak na dzień przed przekazaniem 

Stowarzyszenie zrezygnowało lokalu.  

Obiekt, o który obecnie występuje Stowarzyszenie nie można udostępnić, ponieważ został 

przeznaczony do najmu w trybie przetargowym. Podmioty zewnętrzne są zainteresowane 

wynajęciem pomieszczeń.  

 

Radnej Bożenie Forma w sprawie: 
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1. Kompleksowego remontu ulicy Marii Konopnickiej poinformowała, że interpelacja 

zostaje przyjęta, jako wniosek do przyszłorocznego budżetu. 

2. Uzupełnienia podjazdów do posesji na ulicy Wiśniowej wyjaśniła, że została 

wykonana modernizacja ulicy Wiśniowej. Zgodnie z ustawą Gmina nie remontuje 

podjazdów do nieruchomości. Prace wykonywane były w pasie drogowym 

nawierzchnia i pobocza. Wyremontowane podjazdy były wykonywane poza 

Gminą. Gmina nie partycypowała w kosztach remontu podjazdów.  

3. Usunięci w ramach gwarancji wklęśnięcia w jezdni ulicy Wiśniowej pomiędzy 

studzienkami odpowiedziała, że uszkodzenia zostaną sprawdzone. Wykonywane 

było przyłącze przez Wodociągi i to może być przyczyną zapadnięć. Uszkodzenia 

zostaną sprawdzone i Firma wezwana do uzupełnienia nakładki. 

4. Usunięcia znaku koniec ograniczenia prędkości do 30 km na godzinę na ul. 

Wspólnej 5 poinformowała, że zostanie sprawdzone czy jest to zgodne z projektem 

i przekazane do realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania udzielił odpowiedzi na pytania radnych: 

Radnej Bożenie Forma w sprawie uzgadniania terminów sesji z radnymi odpowiedział, że sesje 

zwołuje Przewodniczący Rady, nie ma obowiązku uzgadniania terminów sesji z poszczególnym 

radnymi. Jest to druga sesja w tej kadencji Rady Miejskiej, która nie została zwołana w środę 

na godzinę  15
 00

. Zaistniały okoliczności, które spowodowały przesunięcie terminu sesji na dzień 

dzisiejszy. Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą została wprowadzona dieta dla radnych, jako 

rekompensata za utracone zarobki w pracy.  

Radnej Edycie Mandryk w sprawie zmian w statucie Gminy Blachownia i powołania komisji 

statutowej poinformował, że nie zachodzi potrzeba wprowadzania zmian do statutu, dlatego nie 

nadaje biegu tej sprawie. Gdyby była taka potrzeba i prawnik wykazał, że statut jest nie zgodny 

z ustawą o samorządzie gminnym wówczas rozpoczęte byłyby zmiany w statucie. 

Ad pkt 25. 

Wolne wnioski: 

 

Radna Bożena Forma w celu pozyskania środków dla Gminy wnioskowała o wprowadzenie 

oszczędności poprzez obniżenie wynagrodzenia Burmistrza Blachowni oraz obniżenia diet 

dla Radnych. Stwierdziła, że będą to najlepsze oszczędności dla Gminy. Uważa, że nie można 

oszczędzać na oświacie.  

 

Radny Krzysztof Imiołek wnioskował o podjęcie działań przez Burmistrza Blachowni w celu 

przejęcia od Starostwa Powiatowego w Częstochowie wszystkich terenów po południowej stronie 

zalewu, łącznie z trzema akwenami, żeby te tereny podlegały pod Ośrodek Sportu i Rekreacji.  

Ponadto wnioskował o włączenie do struktury organizacyjnej OSiR Hali Sportowej oraz sali 

konferencyjnej. 

 

Radny Jerzy Zdunek odniósł się do wypowiedzi Radnej Bożeny Forma i stwierdził, że nasza 

Gmina na oświatę wydaje około 33 % budżetu, a Gmina Herby 25 %. Nauczyciele w naszej 

Gminie mają zarobki z „górnej półki”. Zapytał, dlaczego Radna nie wnioskuje o obniżenie 

zarobków nauczycieli i przekazanie ich dla Stowarzyszenia Wsi Cisie gdzie zarobki nauczycieli 

są na poziomie 2 000 zł. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odniosła się również do wypowiedzi Radnej Bożeny Forma 

i wyjaśniła, że w naszej Gminie burmistrz nie ma zastępcy. W sąsiednich Gminach są zastępcy, 
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którzy pobierają wynagrodzenie podobnie jak burmistrz. Prze cały czas trwania kadencji nie 

otrzymała podwyżki (w innych gminach są przyznawane).  

 

Radca Prawny Agnieszka Glińska dodała, że Burmistrz nie otrzymuje żadnych nagród tak jak 

otrzymują nauczyciele i inni pracownicy.  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma zaprosiła wszystkich zebranych otwarcie „ Świetlicy 

Środowiskowej”. 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek podziękował Pani Burmistrz w imieniu 

instruktorów Związku Harcerstwa Polskiego za uruchomienie kurantów i zamontowanie zegara 

na budynku Urzędu Miejskiego w Blachowni. 

 

Radna Bożena Forma poinformowała, że jej projekt obniżenia pensji Burmistrza i diet Radnych 

jest wyrazem oszczędności dla Gminy Blachownia.  

 

Członek Zarządu Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachowni 

Jadwiga Mrowiec zabrała głos w imieniu Stowarzyszenia (poprzednia nazwa Stowarzyszenia 

brzmiała „BRATERSKA DŁOŃ”) odniosła się do informacji Pani Burmistrz w sprawie 

zajmowanych lokali przez Stowarzyszenie. Twierdziła, że Stowarzyszenie nie otrzymało z Urzędu 

żadnych pism o przekazaniu lokalu z zasobów Gminy. 

„Academia” zajmowała pomieszczenie, które znajdowało się na terenie dawnej Huty lokal 

wynajęto od Likwidatora zakładu. Użytkowany był przez okres około roku. Stowarzyszenie nie 

otrzymała pisma z Urzędu, o poczynionych staraniach w celu obniżeniu czynszu. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że zwróciła się z prośba do Sędziego 

Komisarza o obniżenie czynszu dla Stowarzyszenia.  

 

Członek Zarządu Stowarzyszenia Jadwiga Mrowiec twierdziła, że nie ma pism 

potwierdzających, że Gmina proponowała lokal dla Stowarzyszenia w Zarządzie Mieniem 

Komunalnym.  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że kopie pism znajdują się w Urzędzie. 

 

Członek Zarządu Stowarzyszenia Jadwiga Mrowiec poinformował, że „ACADEMIA” 

zwróciła się z pismem o udostepnienie lokalu przy ul. Kubowicza. W odpowiedzi Zarząd 

Mieniem Komunalnym w Blachowni poinformował, że lokal nie nadaje się do użytku. 

Stowarzyszenie zadeklarowało, że poniesie koszty remontu pomieszczeń we własnym zakresie 

w celu uzyskania dogodnego miejsca na lokal przeznaczony na wielopłaszczyznową działalność 

Stowarzyszenia. 

Stwierdziła, ze wszystkie organizacje pozarządowe mają lokale w budynkach z zasobu gminy 

i nie ponoszą opłat. Stowarzyszenie ma status organizacji pożytku publicznego niesie pomoc 

starszym i osobą niepełnosprawnych oraz ich rodzinom. Obecny lokal, który zajmuje 

Stowarzyszenie nie nadaje się do użytku. 

Wnioskowała o przedstawienie na następnym posiedzeniu Rady Miejskiej pism, które były 

kierowane do Stowarzyszenia przez Urząd Miejski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poinformował, że w sprawie przekazania lokalu 

Stowarzyszenie skierowało do Rady Miejskiej pisma.  

 

Radna Bożena Forma prosiła o przekazanie pism w tej sprawie radnym w celu zapoznania się. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek poinformował, że podczas posiedzenia Komisji, 

informował radnych o możliwości zapoznania się z pismami.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik poinformował, że Komisja zapoznała 

się z przedmiotowa sprawą i wypracowała stanowisko w tej sprawie. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Tekiela wyjaśniła, że lokal przy 

ul. Kubowicza nie spełnia wymogów lokalu przeznaczonego do pracy z osobami 

niepełnosprawnymi intelektualnie, do działalności prowadzonej przez Stowarzyszenie.  

 

Członek Zarządu Stowarzyszenia Jadwiga Mrowiec poinformowała, Stowarzyszenie obecnie 

jest zmuszone do użytkowania lokalu, który nie jest dostosowany do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. Deklarowała, że lokal przy ul. Kubowicza Stowarzyszenie będzie 

dostosowywać do potrzeb niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania zaproponował podjęcie przez Radę Miejską 

w Blachowni stanowiska o przekazaniu zgodnie z właściwością Burmistrzowi Blachowni 

do rozpatrzenia wniosek Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachowni 

w sprawie udostepnienia lokalu na działalność statutową na rzecz osób niepełnosprawnych 

i środowiska lokalnego treść stanowiska stanowi załącznik do protokołu. 

 

Członek Zarządu Stowarzyszenia Jadwiga Mrowiec wnioskowała o przedstawienie 

na następnym posiedzeniu Rady Miejskiej korespondencji prowadzonej pomiędzy 

Stowarzyszeniem a Urzędem i rozpatrzenie wniosku na następnej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania wyjaśnił, że nie ma możliwości prowadzenia 

analizy pism na sesji Rady Miejskiej. Zaproponował przedstawienie sprawy na posiedzeniu 

Komisji. Rada nie jest kompetentna do rozpatrzenia wniosku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poddał pod głosowanie stanowisko Rady 

Miejskiej w Blachowni w sprawie rozpatrzenia wniosku Stowarzyszenia Osób 

Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachowni. 
Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Stowarzyszenia Osób 

Niepełnosprawnych „ACADEMIA” w Blachowni w sprawie udostepnienia lokalu 

na działalność statutową na rzecz osób niepełnosprawnych i środowiska lokalnego przekazuje 

wniosek Stowarzyszenia zgodnie z art. 243 k. p. a do rozpatrzenia Burmistrzowi Blachowni 

zgodnie z kompetencjami. 

Zobowiązuje jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych „ACADEMIA” 

w Blachowni o przekazaniu wniosku do właściwego organu i poinformowania wnioskodawcę o 

podjętym stanowisku wraz z uzasadnieniem (stanowisko wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

STANOWISKO Nr 12/XXXV/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 20 września 2013 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych „ACADEMIA” 

w Blachowni zostało podjęte większością głosów w stosunku 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje 

się”. 

 

 



 

19  

Na Sali obecnych 10 radnych. 

Radny Jacek Rogut nie obecny podczas głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poddał pod głosowanie stanowisko Rady 

Miejskiej w Blachowni w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Marii Leśniczek. 

Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Marii Leśniczek w sprawie 

uzupełnienia brakującego odcinka wodociągu ø 100 mm w środkowej części ul. Młyńskiej 

w Blachowni zgodnie z art. 243 k.p.a ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 

administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2000 r. Nr 98, poz. 1071 ze zm.) do rozpatrzenia Burmistrzowi 

Blachowni zgodnie z kompetencjami. 

Zobowiązuje jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania Pani Marii Leśniczek w Blachowni o przekazaniu wniosku 

do właściwego organu i poinformowania wnioskodawcę o podjętym stanowisku 

wraz z uzasadnieniem (stanowisko wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu). 

 

STANOWISKO Nr 13/XXXV/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 20 września 2013 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Marii Leśniczek zostało podjęte większością głosów 

w stosunku 10 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 
Na Sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt 26. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXXV sesję Rady 

Miejskiej. 

 

Protokołowała           

          Przewodniczący  
Iwona Gawlik          Rady Miejskiej  

           

  Henryk Kania 


